

CANADIAN BOTANICAL ASSOCIATION LAURIE CONSAUL NORTHERN RESEARCH SCHOLARSHIP

This research award was established in the memory of Dr. Laurie Consaul (1960-2012) through the generous annual financial support of her husband Mark Armstrong. Laurie was an internationally recognized plant systematist, and an expert in Arctic plants and the taxonomically-challenging grass genus *Puccinellia*. During her 22 year career as Research Assistant in the Botany section at the Canadian Museum of Nature, she spent many summers undertaking botanical fieldwork in the Canadian Arctic and gained an excellent knowledge of the Arctic flora. Laurie obtained her PhD in 2008 with her research focused on the systematics of Canadian Arctic *Puccinellia*. In 2011, after obtaining her PhD for her research on the systematics of Canadian Arctic *Puccinellia*, Laurie accepted a position as Assistant Professor in the Biology Department at Memorial University, St. John's, Newfoundland and Labrador. Just prior to moving to St. John's, Laurie became ill and she lost her battle with cancer on December 18, 2012. She was a long-time member of the CBA as a student member in the 1980s, a regular member from 1994, and serving as the Association Secretary from 2009-2011.

This research award is open to all undergraduate or graduate students who will be undertaking their field research in Botany in the northern regions (north of 60°) of Canada in the upcoming field season. It might be able to apply for more southern regions if the application is well justified. The student or his/her supervisor must be a member of the CBA. Applications for this award must follow the instructions in the application form and must be submitted to the CBA President by **February 28 of each year**. Decisions will be made public by mid-March at the latest to ensure that fieldwork can be conducted in appropriate times.

ASSOCIATION BOTANIQUE DU CANADA BOURSE DE RECHERCHE NORDIQUE LAURIE CONSAUL

Ce prix de recherche a été établi en mémoire du Dre Laurie Consaul (1960-2012) à travers un généreux support financier annuel de son mari Mark Armstrong. Elle était une systématiste végétale internationalement reconnue, une experte en plantes arctiques et particulièrement *Puccinellia*. Elle a travaillé comme assistante de recherche au Musée canadien de la nature, le début de 22 ans de carrière avec le Musée. En 2011, après avoir obtenu son doctorat, Laurie a accepté un poste comme professeure adjointe au département de biologie à Memorial University, St. John's, Newfoundland and Labrador. Juste avant de déménager à St John's, Laurie tomba malade et elle a perdu sa bataille contre le cancer le 18 décembre 2012. Elle a été un membre assidu de l'association comme étudiante dans les années 1980, puis comme membre régulier à partir de 1994, et comme secrétaire de l'association de 2009 à 2011.

Ce prix de recherche est ouvert aux étudiant(e)s de premier cycles ou cycles supérieurs qui vont aller faire leur recherche de terrain en botanique dans les régions nordiques (au nord du 60^{ième}) du Canada dans la saison à venir. Il est possible de faire une demande pour une région plus au sud mais celle-ci devra être bien justifiée. Les applications pour ce prix doivent suivre les instructions dans le formulaire d'application et doivent être soumises au Président de l'ABC **avant le 28 février de chaque année**. La décision sera rendue publique à la mi-mars pour donner assez de temps au récipiendaire de se préparer pour le travail de terrain dans des temps appropriés.

CANADIAN BOTANICAL ASSOCIATION
LAURIE CONSAUL NORTHERN RESEARCH SCHOLARSHIP
Application form 2014

Student's name: _____ Supervisor's name: _____

University: _____ Program/degree: _____

Part I. This section should be completed by the student. Submit this application form with a document of two (2) pages describing your research project, methodology, expected results and its contribution to botanical research in northern Canada. Clearly state how the award will be used to further the research. Use standard letter size paper (8½" x 11"), with margins of 2.5 cm, single line spacing and size 12 Times New Roman font. The document must include the student's signature.

Part II. The supervisor must submit a letter of support which should include the feasibility and appropriateness of the student's research project, the importance of the award for the student, the expected results and significance from the supervisor's point of view, and the overall academic excellence and research ability or potential of the student. The letter must include the signature of the supervisor.

Part III. The student and supervisor must complete an abstract of a maximum of 250 words describing the research project being conducted. Note that the abstract of the awardee will be made public on the CBA/ABC website.

Declaration:

We understand that the information provided will be subject to review for the possibility of receiving an award. The information provided here will remain confidential to the adjudication committee. However, we authorize the CBA/ABC to publicize on its website the awardee's information and abstract. We confirm that the information provided in this application is true and that if for some reasons the project were not to be conducted by the student, the award will be immediately returned to CBA/ABC.

Signature of the student

Date

Signature of the supervisor

Date

ASSOCIATION BOTANIQUE DU CANADA
BOURSE DE RECHERCHE NORDIQUE LAURIE CONSAUL
Demande d'application 2014

Nom de l'étudiant(e): _____ Nom du directeur(trice): _____

Université: _____ Programme/degré: _____

Partie I. Cette section devrait être complétée par l'étudiant(e). Soumettre ce formulaire d'application avec un document de deux (2) pages décrivant votre projet de recherche, la méthodologie, les résultats attendus et sa contribution à la recherche botanique des régions nordiques du Canada. Les pages devraient être de 8½" x 11" (type lettre), marges de 1" (2.5 cm) et caractères Times New Roman, taille 12, simple interligne. La deuxième page doit comprendre la signature de l'étudiant(e).

Partie II. Le(la) directeur(trice) de thèse doit compléter une lettre de support dans laquelle on décrit la faisabilité du projet, la relevance du projet de recherche de l'étudiant(e), l'importance de ce prix pour l'étudiant(e), les résultats escomptés du point de vue de la direction de la thèse, l'excellence académique et la capacité de recherche ou le potentiel de l'étudiant(e). La lettre doit contenir la signature du directeur(trice) de thèse.

Partie III. L'étudiant(e) et son/sa directeur(trice) doivent compléter un résumé d'un maximum de 250 mots pour décrire le projet de recherche qui sera conduit. À noter que le résumé sera mis public sur le site web de l'ABC/CBA et il faudra ainsi faire attention au langage utilisé. Seul le résumé du récipiendaire sera public.

Déclaration:

Nous comprenons que l'information soumise sera sujette à une évaluation arbitrée pour la possibilité de recevoir ce prix. L'information soumise ici demeurera confidentielle au comité de sélection. Cependant, nous autorisons l'ABC/CBA à ce que l'information du récipiendaire et le résumé soient diffusés sur le site web. Nous confirmons que l'information fournie est vraie et qu'avenant que le projet ne se conduit pas, le prix sera immédiatement retourné à l'ABC/CBA.

Signature de l'étudiant(e)

Date

Signature du (de la) directeur(trice)

Date